
Protokół z przebiegu XXXI sesji Rady Gminy Pszczew, która odbyła się w dniu 18 maja 2017 

roku w sali GOK przy ul. Zamkowej 14 w Pszczewie. 

 

Odegrano hymn. 

Otwarcia XXXI sesji RG Pszczew i stwierdzenia kworum dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 

Pan Zbigniew Gajewski. Prowadzący obrady serdecznie powitał wszystkich przybyłych: 

kierowników jednostek organizacyjnych, radnych oraz mieszkańców Pszczewa. 

Stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13 radnych, rada władna była do 

podejmowania uchwał. Nieobecny radny Piotr Adamski i radny Seweryn Kowalski 

Ponadto w obradach udział wzięli: 

1. Pan Krystian Grabowski- Zastępca Wójta 

2. Pan Michał Siemiatowski- Radca Prawny 

 

Ad. 2 

Prowadzący pytał o uwagi do porządku obrad XXXI sesji. 

Uwag nie wniesiono i rada obradowała według następującego porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z  XXIX i XXX sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacje Wójta Gminy:  z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady 

 gminy oraz   realizacji budowy hali sportowej.  

6. Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdania jednostek organizacyjnych z działalności w 2016 roku. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przystąpienia do sporządzenia zmiany „ Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Pszczew, w obrębie Pszczew- druk Nr 

228, 

b) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości na rzecz 

Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze- druk Nr 229, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych niezabudowanych- druk 

Nr 230, 
d) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Pszczewie- druk Nr 231, 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pszczew- druk Nr 232, 

f) pozbawienia statusu pomnika przyrody- druk Nr 233, 

g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Pszczew, w obrębię Pszczew- druk Nr 234 

h) uchylenia uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat 

za parkowanie w strefie oraz regulaminu funkcjonowania strefy płatnego 

parkowania- druk Nr 235. 

9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

10. Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

11. Zamknięcie obrad.   

Ad.3 

Przyjęcie protokołów  z XXIX i XXX sesji Rady gminy Pszczew. 

Prowadzący obrady  proponował przyjąć protokoły bez odczytywania: 

Protokół z XXIX sesji rada gminy przyjęła jednogłośnie za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0 bez 

odczytywania. 

Protokół z XXX sesji również rada gminy przyjęła jednogłośnie za-13; przeciw-0; wstrzymujące-0 

bez odczytywania.  



Ad.4 

Interpelacje radnych i zapytania sołtysów. 

 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun wnioskował o przestawienie planów zagospodarowania 

promenady nad jeziorem Kochle.  

 

Radny Józef Piotrowski, przewodniczący Klubu „Twój Samorząd: interpelował/ wnioskował: 

- o sposób zagospodarowania działki gminnej nr 146/7 obręb Zielomyśl,  

-  o oznakowanie numerami zjazdów do posesji położonych w dalszej odległości od dróg 

publicznych ( wybudowania na terenie całej gminy). 

- o naprawę pieszego dojścia do wieży widokowej w Zielomyślu, 

- zapytanie o przegląd techniczny dróg asfaltowych (Policko- Rańsko; Zielomyśl- Wierzbno, 

Pszczew- Świechocin, 

- jak wygląda sytuacja  z gruntami przejętymi przez gminę od ANR nr 200/10  w Pszczewie oraz nr 

290/3 w Stołuniu. 

 

Radny Konrad Kiona- pytał, na jakim etapie jest realizacja zadania „plac zabaw w Policku i 

Stołuniu” oraz oświetlenie drogowe w Policku od p. Dziubińskich. 

 

Radny Józef Piotrowski po raz kolejny wskazał na trudności poruszania się ludzi na wózkach po  

chodnikach przy ul. Międzyrzeckiej i inne, radny może wskazać takie miejsca. 

 

Radny Leonard Kaczmarek pytał o realizację wniosku Pani Renaty Łuciów ( syn inwalida), który 

dotyczył  koperty na samochód.  

 

Ad. 5 

Informacje Wójta Gminy:  z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady gminy oraz   

realizacji budowy hali sportowej.  

Zastępca Wójta Krystian Grabowski przedstawił ww. informacje. 

Prowadzący obrady, Pan Zbigniew Gajewski prosił radnych o pytania bądź uwagi do 

przedstawionych sprawozdań.  

Radny Józef Piotrowski- czy harmonogram prac budowy hali sportowej jest zgodny z planem oraz 

czy Wójt wybrał podłogę , a także pytał zmianę dachu? 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski odpowiedział, że w miesiącach I-III br.  Prace na budowie 

hali sportowej zostały wstrzymane wobec czego musi ulec zmianie  harmonogram prac.. 

Natomiast w kwestii nawierzchni i wygłuszenia, Zastępca Wójta skierował do radnych prośbę  

o wyjazd, obejrzenie i pomoc w wyborze materiałów. 

Radny Romuald Tankielun prosił o przesłanie radnym uaktualnionego harmonogramu. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski odpowiedział, że harmonogram będzie do wglądu w UG. 

 

Ad.6 Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie  

międzysesyjnym. 

Prowadzący obrady poinformował, że w punkcie 10 przedstawi informację o działaniach 

podejmowanych w okresie sesyjnym. 

  

Ad.7 

Sprawozdania jednostek organizacyjnych z działalności w 2016 roku. 

 

Dyrektor zespołu szkół, Pani Halina Banaszkiewicz szczegółowo przedstawiła sprawozdanie na 

wspólnym posiedzeniu rady.  Ww. powtórzyła, że brak woźnego stwarza duży problem m.in.  

w obliczu podpisanych umów na kolonie. 

Udało się usprawnić dowozy i jest  odczuwalna poprawa.  



Prowadzący obrady prosił radnych o pytania do dyrektor zespołu szkół.  

Radny Krzysztof Kaczmarek pytał, czy po zmianach dowozów zdążają się zażalenia ? 

Dyrektor odpowiedziała, że nie ma zażaleń na dowozy. 

 

Radny Leonard Kaczmarek poruszył kwestię adaptacji przyziemia przedszkola na dom seniora,  a 

6- latki chodzą do szkoły. 

Dyrektor Halina Banaszkiewicz poinformowała, iż dzieci ( 6- latki) są w przybudówce, maja inny 

rozkład zajęć i nie spotykają z innymi uczniami, pomoc nauczyciela zwiększa bezpieczeństwo, 

dzieci mają swoje pomieszczenia, pełne wyżywienie i są bezpieczne. 

 

Radny Józef Piotrowski- powrócił do wspomnianej przez dyrektora zespołu szkół agresji wśród 

dzieci, radny przypomniał o swoim wniosku skierowanym do Wójta Gminy o wskazanie miejsca 

gdzie młodzież mogłaby się spotykać ( tenis stołowy, bilard). Na dzień dzisiejszy takim miejscem 

jest przystanek autobusowy. 

Dyrektor zespołu szkół dodała, że tym miejscem nie powinien być teren szkoły, w której 

przebywają określoną liczbę godzin. 

Ww. pochwaliła inicjatywę radnego sugerując, żeby zapytać młodzież o formę spędzania wolnego 

czasu.  

 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski był zadowolony z ostatecznego załatwienia 

dowozów dzieci do szkół. Podziękował dyrektorowi zespołu szkół i poprosił o przedstawienie 

sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury.  

Pani Anna Borowy przedstawiła sprawozdanie jednostki kultury, w którym również poruszono 

wątek wynagrodzenia pracowników kultury.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie przedszkola samorządowego przedstawiła Pani Wioletta Bubnowska. 

I w tym przypadku w związku z ograniczonymi możliwościami finansowymi jednostka ma problem   

Z pozyskaniem pracowników. Dyrektor jednostki prosiła radę gminy o wzięcie pod uwagę tego 

faktu przy uchwalaniu budżetu na następny rok. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący rady gminy wyjaśnił, że Rada przyjęła taki budżet jaki był radzie przedstawiony. 

Dyrektor Banaszkiewicz poprosiła o głos informując radę gminy, że  jednostki składają plany 

zgodnie z określonym wskaźnikiem, który otrzymują od p. Skarbnik. 

 

Kierownik OPS i ŚDS, Pani Emilia Frąckowiak przedstawiła sprawozdanie z działalności jednostki, 

które obejmowało zamierzenia oraz problemy zarówno w OPS jak i w ŚDS. 

Problemy dotyczyły rotacji pracowników , która związana jest z niskimi zarobkami. 

Prowadzący obrady prosił radnych o pytania do przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku pytań przewodniczący Pan Zbigniew Gajewski podziękował Kierownik kwitując, że 

kolejna jednostka zwraca uwagę na niskie wynagrodzenie pracowników administracyjnych i 

obsługowych. 

 

Uzupełnienie do sprawozdania Zakładu Usług Komunalnych przedstawił Pan Krzysztof 

Młynarczyk. 

Zakład Usług Komunalnych w Pszczewie sygnalizuje, że w związku z trudnościami  w pozyskaniu 

nowych pracowników i utrzymaniu właściwego poziomu zatrudnienia, zwłaszcza na stanowiskach 

specjalistycznych (kierowca kat. C, mechanik, murarz) należałoby rozważy regulację wynagrodzeń.  

Potencjalni kandydaci do pracy często stwierdzają, że warunki płacowe zakładu nie są atrakcyjne  

i znajdują zatrudnienie u innych przedsiębiorców. Zauważalna jest również niska motywacja do 

większej wydajności pracy u dotychczasowych pracowników fizycznych i na stanowiskach 

specjalistycznych, uzasadniana niezadowalającymi wynagrodzeniami. 



Ponadto ZUK zwrócił uwagę  na potrzebę pozyskania terenów do lokalizacji studni głębinowych, 

na potrzeby stacji uzdatniania wody (Nowe Gorzycko, Pszczew). Obecne studnie bazują  na złożach 

bardzo wyeksploatowanych, z drugiej strony stale wzrasta zapotrzebowanie na wodę w związku  

z rosnącą liczbą odbiorców. 
Prowadzący obrady  Zbigniew Gajewski pytał Wójta o plany w kwestii studni głębinowych?  
Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski odpowiedział, że na wspólnym posiedzeniu 

zasygnalizowano problem, nad którym wspólnie trzeba będzie się zastanowić. 

 

Przewodniczący rady gminy, Pan Zbigniew Gajewski raz jeszcze  podziękował dyrektorom  

i kierownikom jednostek organizacyjnych za przedstawienie informacji i ogłosił 10 minutową 

przerwę w obradach. 

 

Przewodniczący rady gminy wznowiono obrady po przerwie stwierdzając, że rada obraduje w 12 

osobowym składzie ( radny Krzysztof Młynarczyk opuścił obrady). 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) przystąpienia do sporządzenia zmiany „ Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Pszczew, w obrębie Pszczew- druk Nr 228- 

przedstawił zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski informując, że obszar dotyczy drogi 

dojazdowej na ośrodki wczasowe od torów kolejowych. 

Prowadzący obrady prosił radnych o pytania. 

Wobec braku uwag i pytań, przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały.   

W wyniku głosowania, rada gminy jednogłośnie  za- 12; przeciw-0; wstrzymujące- 0 podjęła 

Uchwałę  Nr XXXI.216.2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „ Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Pszczew, w obrębie Pszczew. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości na rzecz Województwa 

Lubuskiego w Zielonej Górze- druk Nr 229- przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław 

Leśny.  

Prowadzący obrady otworzył dyskusję. 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun proponował wnioskować  odwrotnie o przekazanie 

gminie budynku. 

Radny Konrad Kiona pytał o stanowisko Wójta w. sprawie. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski przekazał obawy Wójta w kwestii ewentualnego zbycia. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów  za- 1; przeciw-11; wstrzymujące- 0 nie  

podjęła  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości na 

rzecz Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze. 

 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych niezabudowanych- druk Nr 230- 

przedstawił Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy jednogłośnie za- 12; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła 

Uchwałę Nr XXXI.217.2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych. Uchwala stanowi załącznik do protokołu. 

 

d) rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Pszczewie- 

druk Nr 231- przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 



W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów za- 9; przeciw- 0; wstrzymujące- 3 podjęła 

Uchwałę Nr XXXI.218.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pszczewie. Uchwala stanowi załącznik do protokołu. 

 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pszczew- druk Nr 232 przedstawił 

przewodniczący Zbigniew Gajewski. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów za- 8; przeciw- 0; wstrzymujące- 4 podjęła 

Uchwałę Nr XXXI.219.2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Pszczew. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

f)  pozbawienia statusu pomnika przyrody- druk Nr 233 przedstawił Wiceprzewodniczący 

Mirosław Leśny.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy jednogłośnie za-12; przeciw- 0; wstrzymujące- 0 podjęła 

Uchwałę Nr XXXI.220.2017 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy    

Pszczew, w obrębię Pszczew- druk Nr 234 przedstawił Wiceprzewodniczącym Romuald 

Tankielun. 

Prowadzący obrady prosił o pytania bądź uwagi do przedstawionego projektu uchwały. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski motywował konieczność podjęcia ww. uchwały.  

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów za-1; przeciw- 7; wstrzymujące- 4 nie 

podjęła uchwały ww. sprawie. 

 

h) uchylenia uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, wysokości opłat za 

parkowanie w strefie oraz regulaminu funkcjonowania strefy płatnego parkowania- druk Nr 

235 przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski stwierdził, że uchylenie uchwały nie rozwiąże problemu. 

Ponadto ZUK jest w trakcie poszukiwania parkomatu z możliwością kupna karty. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania, rada gminy większością głosów za-8; przeciw- 0; wstrzymujące- 4 podjęła 

Uchwałę Nr XXXI.221.2017 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego 

parkowania, wysokości opłat za parkowanie w strefie oraz regulaminu funkcjonowania strefy 

płatnego parkowania. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski odpowiedział  radnemu Konradowi Kionie, że zostały 

złożone dwa wnioski o dofinansowanie placów zabawa w Policku i w Stołuniu.  

Na pozostałe wnioski i interpelacje będą udzielone odpowiedzi pisemne. 

 

Ad. 10. Sprawy organizacyjne- korespondencja 

1. W  dniu 02 lutego 2017 roku do UG wpłynęło pismo p. Wojciecha Pohla kierowane do 

Rady Gminy dotyczące niezałatwienia sprawy w terminie przez Wójta Gminy Pszczew. 

W dniu 23 lutego br.  ww. pismo przekazałem Wójtowi gminy celem zajęcia stanowiska.  

W dniu 23 marca 2017 roku otrzymałem stanowisko Wójta po czym komplet dokumentów 

przekazałem do oceny przez Komisję Rewizyjną. 



W dniu 27 kwietnia 2017r. Komisja Rewizyjna po ocenie dokumentów przygotowała 

informację. 

2. 23 marca 2017 roku od Pana Tomasza Zientali wpłynęły 3 pisma, Wójta Gminy zajął 

merytoryczne stanowisko w sprawach poruszanych przez Pana Tomasza Zientalę ww. 

pismach, które wpłynęło do biura rady gminy w dniu 12 kwietnia br. Stanowisko przesłałem 

zainteresowanemu, a ponadto komplet korespondencji przekazałem Komisji Rewizyjnej 

celem jej oceny. W dniu 10 maja 2017 roku Komisja Rewizyjna przedstawiła swoje 

ustalenia ww. sprawie. 

3. 30.03.2017 roku  Wójt Gminy złożył sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania 

rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2016 rok- informacja jest do wglądu w biurze rady 

gminy. 

4. 31.03.2017 roku Wójt Gminy złożył sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Pszczew za 

2016 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie z realizacji 

planu finansowego instytucji kultury.  

Komplet dokumentów  do wglądu w biurze rady gminy. 

Członkowie Komisji Rewizyjnej otrzymali wersję papierową, pozostali radni otrzymali  

w wersji elektronicznej. 

5. 18.04.2017 roku RIO w Zielonej Górze  poinformowało radę gminy o posiedzeniu 

Kolegium, które odbędzie się w dniu 24 kwietnia 2017 roku w przedmiocie postępowania 

nadzorczego nad Uchwałą Nr XXVIII.198.2017 z dnia 02 marca 2017 roku w sprawie zasad 

udzielania dotacji z budżetu Gminy Pszczew spółkom wodnym, trybu postępowania  

w sprawie udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania.  

6. W dniu 19.04.2017 Lokalna Organizacja Turystyczna  LUBUSKI REGION 

TURYSTYCZNY z Międzyrzecza zwróciła się z prośbą o możliwość prezentacji idei  

i celów działalności stowarzyszenia na sesji w miesiącu maju- pismo przekażę 

merytorycznej komisji. 

7.  26.04.2017 roku RIO przesłało Uchwałę Kolegium  z dnia 24.04.2017r.  dotyczącą uchwały 

Nr XXVIII.198.2017 w sprawie zasad udzielania dotacji z budżetu Gminy Pszczew spółkom 

wodnym, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu ich rozliczania.  

Kolegium Izby stwierdziło, że zapis § 8 ust. 2 przedmiotowej uchwały w brzmieniu   

 „ Rozliczenie z wykorzystania udzielonych dotacji Wójt podaje do publicznej    

wiadomości wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za dany rok budżetowy” 

narusza prawo. 

8. W dniu 9 maja 2017 roku do Rady Gminy Pszczew wpłynęła skarga p. Jakuba Kocha na 

działania Zakładu Usług Komunalnych. 

Przewodniczący rady gminy zaprosił wszystkich  na XIX Turniej o puchar przewodniczącego rady 

gminy, który odbędzie się 10 czerwca  o godz. 10.00 na boisku „Orlik”. Ponadto poinformował, że  

sesja absolutoryjna może odbyć się wyjątkowo w poniedziałek. 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad. 

Prowadzący obrady wobec wyczerpania porządku obrad zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy 

Pszczew. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 


